
 Protokół Nr XVI/16  
z obrad XVI Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 30 marca  2016 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XVI Sesji 
Rady Gminy Stargard i powitał wszystkich przybyłych.  

Ad.1. Sprawy regulaminowe  

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Radny nieobecny : 

1. Mateusz Jarosz – nieobecność usprawiedliwiona  

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Krzysztof Judek  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej oraz inne osoby.  
Z osób zaproszonych w obradach sesji uczestniczyła Pani Patrycja Gross Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że komisja 
Rewizyjna złożyła wniosek o zmianę porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie 
dodatkowego projektu uchwały jako pkt 13 tj. 
13.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  
Wniosek o zmianę porządku obrad został  podjęty jednogłośnie tj. 14 głosami ‘za”. 
Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy Stargard  jaki otrzymali radni wraz z zawiadomieniem 
o terminie sesji przedstawiał się w brzmieniu jak niżej :  
1.Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XVI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  

    - przyjęcie protokołu Nr XV z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
26 lutego 2016 r.   

    - zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
3.Ocena stanu bezrobocia na terenie gminy 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany równoważnej liczby mieszkańców dla  
   aglomeracji Stargard Szczeciński  
5.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanków dla autobusowej  
   komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard  
6.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o udzielenie pomocy  
   finansowej na budowę chodnika w miejscowości Klępino  
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji  
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   Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie gminy Stargard na lata   
   2016-2018  
8.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
   zbiorowego odprowadzenia ścieków   
9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2016 roku  
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
     w Stargardzie 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad , trybu przyznawania, wstrzymywania,  
     cofania i wysokości stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu  
13.Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz  
     utrzymaniu gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w 2015 r.  
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia, zobowiązania wymagalne i  
     niewymagalne  
    Opinia Komisji Rewizyjnej 
15.Analiza płatności za dzierżawy (2014-2015)  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
16.Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli w sprawie opłat adiacenckich naliczanych  
     w latach 2013-2015 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
19.Odpowiedzi  na interpelacje radnych: 
       - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego     
         Macieja Lipki złożoną w dniu 26.02.2016 r.  
      - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnych tj.  
        Macieja Lipki i Jarosława Korneta złożoną w dniu 26.02.2016 r.   
20.Wolne wnioski i zapytania  
21.Sprawy różne  
22.Ustalenie terminu następnej sesji  
23.Zamknięcie obrad sesji 
 
Protokół nr XV/16 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 26 lutego 2016 roku 
został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”) bez odczytywania. 
 
 
Odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy porządek obrad XVI sesji Rady Gminy 
Stargard zawierający uwzględniony wcześniej przyjęty wniosek formalny, został przez radę 
przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami ‘za’ w brzmieniu jak niżej :    

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie obrad XVI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  

- przyjęcie protokołu Nr XV z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
26 lutego 2016 r.   

- zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
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3.Ocena stanu bezrobocia na terenie gminy 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany równoważnej liczby mieszkańców dla  
   aglomeracji Stargard Szczeciński  
5.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanków dla autobusowej  
   komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard  
6.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o udzielenie pomocy  
   finansowej na budowę chodnika w miejscowości Klępino  
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji  
   Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie gminy Stargard na lata  
    2016-2018  
8.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
   zbiorowego odprowadzenia ścieków   
9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2016 roku  
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
     w Stargardzie 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad , trybu przyznawania, wstrzymywania,  
     cofania i wysokości stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu  
13.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  
14.Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz  
     utrzymaniu gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w 2015 r.  
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
15.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia, zobowiązania wymagalne i  
     niewymagalne  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
16.Analiza płatności za dzierżawy (2014-2015)  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
17.Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli w sprawie opłat adiacenckich naliczanych  
     w latach 2013-2015 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
18.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
19.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
20.Odpowiedzi  na interpelacje radnych: 
      - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego  
        Macieja Lipki złożoną w dniu 26.02.2016 r.  
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnych tj.   
       Macieja Lipki i Jarosława Korneta złożoną w dniu 26.02.2016 r.   
21.Wolne wnioski i zapytania  
22.Sprawy różne  
23.Ustalenie terminu następnej sesji  
24.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały złożone. 
Ad.3 
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Pani Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie omówiła stan 
bezrobocia na terenie gminy Stargard w 2015 r. oraz odpowiadała na pytania radnych. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji odnośnie oceny stanu bezrobocia na terenie gminy , a mianowicie : 

Komisja na posiedzeniu w dniu 22 marca 2016 r, zapoznała się z informacją przedstawioną 
przez Panią Patrycję Gross-Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy i informację przyjęła.  

Ad.4 

Podjęcie uchwały Nr XVI/104/16 w sprawie zaopiniowania zmiany równoważnej liczby 
mieszkańców dla aglomeracji Stargard Szczeciński 

Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i „głosy wstrzymujące się „ 0- podjęła uchwałę Nr XVI/104/16 w sprawie 
zaopiniowania zmiany równoważnej liczby mieszkańców dla aglomeracji Stargard 
Szczeciński, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.5 

Podjęcie uchwały Nr XVI/105/16 w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanków 
dla autobusowej komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i „ głosy wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XVI/105/16 w sprawie  
określenia wstępnej lokalizacji przystanków dla autobusowej komunikacji publicznej na 
terenie gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

Ad.6 

Podjęcie uchwały Nr XVI/106/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 
udzielenie pomocy finansowej na budowę chodnika w miejscowości  Klępino 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i „ głosy wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XVI/106/16 w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o udzielenie pomocy finansowej na budowę chodnika w 
miejscowości Klępino, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.7 

Podjęcie uchwały Nr XVI/107/16 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i 
Modernizacji Urządzeń Wodociągowych Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie gminy 
Stargard na lata 2016-2018  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały. 
Radna Wiesława Kuśnierz zgłosiła wniosek formalny, aby w kolejnym Planie Rozwoju 
Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych Gminy Stargard  Wodociągi oszacowały koszt 
wymiany rur azbestowych oraz rozważyły możliwość ich wymiany. 
Przewodniczący rady powiedział ,że ten wniosek zostanie przekazany wójtowi, aby po 
przekazaniu, Wodociągi Zachodniopomorskie mogły sporządzić  informację jako odpowiedź 
na wniosek radnej. 



- 5 - 
Następnie przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 12 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i  2 głosami „ wstrzymującymi się „ – podjęła  uchwały Nr XVI/107/16 w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych 
i Kanalizacyjnych na terenie gminy Stargard na lata 2016-2018, która stanowi załącznik nr 6 
do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XVI/108/16 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Przewodniczący rady odczytał w/w i dopowiedział, że wszystkie komisje opowiedziały się 
„przeciw” temu projektowi. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał jaki jest argument wodociągów, że muszą podnieść cenę . 
Wójt Gminy odpowiadając poinformował ,że Wodociągi składają wniosek o zatwierdzenie 
taryf , złożony był  przez Goleniów taki wniosek z bilansem za rok 2014. Uzasadnienie jest 
takie, że pewne rzeczy będą chcieli zmieniać, unowocześniać i m.in. stąd się bierze ta 
podwyżka- dodał wójt. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że m.in.  ten plan to też argument do podniesienia ceny i 
dodatkowo radny poinformował, że w Stargardzie  nie planuje się  podnosić stawek, 
pozostawiając je na poziomie rok ubiegłego. 
Następnie przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosownie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 0 głosami „za’, 
14 głosami „przeciw” i 0 głosami „ wstrzymującymi się „ – nie podjęła uchwały Nr 
XVI/108/16 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 
Z uwagi na to,  iż w/w projekt  uchwały nie stał się uchwałą, ponieważ nie uzyskał 
wymaganej liczby głosów „za”, w związku z powyższym numery kolejnych uchwał będą  
pomniejszone o jedną liczbę.  
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XVI/108/16 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 
2016 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami ‘za’,  
„przeciw” 0 i „głosy wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr  XVI/108/16 w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2016 roku, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XVI/109/16 w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Stargardzie  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za’, 
„przeciw” 0 i „głosy wstrzymującymi się „ 0  –  podjęła uchwałę Nr XVI/109/16 w sprawie 
zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stargardzie, która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
Ad.11  
Podjęcie uchwały Nr XVI/110/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 12 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ – podjęła uchwałę Nr XVI/110/16 w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2016 r. , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad.12 
Podjęcie uchwały Nr XVI/111/16 w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania, 
wstrzymywania, cofania i wysokości stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie kultury 
fizycznej i sportu 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że do tego projektu uchwały były zgłaszane uwagi 
przez komisje i dziś otrzymaliśmy tekst uchwały poprawiony zawierający zmiany, 
wykreślenia niektórych zapisów,  a następnie przewodniczący odczytał projekt uchwały z 
naniesionymi zmianami. 
Radni również otrzymali projekt uchwały zwierający naniesione zmiany. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XVI/111/16 w sprawie 
określenia zasad , trybu przyznawania, wstrzymywania, cofania i wysokości stypendiów za 
osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu, która stanowi załącznik nr  10 do 
protokołu. 
Ad.13 
Podjęcie uchwały  Nr XVI/112/16 w sprawie rozpatrzenia skargi  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały i poprosił przewodniczącą 
komisji o przedstawienie  uzasadnienia.  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła uzasadnienie  komisji co 
do rozpatrzenia skargi, i m.in. powiedziała ,że zadanie było realizowane, korespondencja była 
prowadzona, odpowiedź na ostatnie pismo została udzielona z niedotrzymaniem terminu, bo 
omyłkowo skierowana była do kierownika referatu. Stwierdziliśmy jako komisja  powiedziała 
przewodnicząca, że nie było uchybień ze strony wójta w realizacji, znamy budżet i wiemy 
jaka jest sytuacja finansowa i dlatego  komisja uznała skargę za  bezzasadną w przedmiocie 
zaniedbania i nienależytego wykonania zadań przez Wójta Gminy Stargard natomiast w 
przedmiocie nieterminowego udzielenia odpowiedzi skargę uznano jako zasadną. 
Radni uwag i pytań co do stanowisko komisji rewizyjnej  nie zgłosili. 
Następnie przewodniczący rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy” wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XVI/112/16 w sprawie 
rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Ad.14  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odczytała protokół z wyjazdu komisji w teren z dnia 21 marca 2016 r. , w celu oceny 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 
Protokół stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca dodatkowo poinformowała, że jest problem z elewacjami na budynkach 
świetlic ponieważ farba odpada, wykonywane prace były w latach 2005-2007 i firma 
pozostawiła po sobie taką  wizytówkę, brak estetyzacji.  
Radny Mariusz Klewin powiedział o remoncie świetlicy w Pęzinie i koniecznym remoncie 
drogi przez miejscowośc. 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do stanu  świetlicy wiejskiej  w Ulikowie powiedział o 
grzybie na ścianie , który jest zastawiony szafą, ale nie całkowicie i dodał ,że jest to sprawa 
bardzo pilna , jest   wietrznik na dachu i prawdopodobnie z niego się dostaje woda, 
przebywają tam dzieci , a  w powietrzu czuć zapach grzyba. 
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Radny Józef Tracz powiedział, że ze sprawą zalania ściany wzdłuż kanału wentylacyjnego 
borykamy się już od jesieni. Natomiast liczne odpryski i ubytki w elewacji na zewnątrz 
budynku wiążą się z jakością wykonania prac. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do oceny wydanej przez komisje odnośnie drogi 
Poczernin – Rogowo-Lubowo, gdzie komisja stwierdziła stan drogi „dobry” przypomniał, że 
z poprzedniego wyjazdu komisja  oceniła stan tej drogi jako  stan  „ niedobry”, a obecna 
ocena powiedział radny jest oceną wydaną na podstawie stanu dróg w innych 
miejscowościach. 
Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek odpowiedział, że inaczej wyglądał stan drogi w 
Poczerninie wtedy kiedy Pan ją przedstawił, a w terenie na miejscu stan tej drogi jest ”super„. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że wydana ocena obniża standard drogi i dodał, jak się 
ma stan techniczny tej drogi poza miejscowością, zdaniem radnego ocena tej drogi jest 
podniesiona  biorąc pod uwagę pozostałe miejscowości. Radny stwierdził ,ż nie może się 
zgodzić z oceną tej drogi wydanej przez komisję. 
Ad.15 i 16  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła w pierwszej kolejności 
opinię komisji do tematu: Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia, 
zobowiązania wymagalne i niewymagalne w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 23 marca 2016 r. przeanalizowała informację 
dotyczącą zadłużenia Gminy wg stanu na 31.12.2015 r. oraz informację zawierającą 
zobowiązania niewymagalne na dzień 31 grudnia 2015 r. , a nie odniosła się do zobowiązań 
wymagalnych, ponieważ takie na koniec roku 2015 nie wystąpiły. 
Komisja informację przyjęła. 
Kolejno Przewodnicząca Komisji przedstawiła opinię do tematu: Analiza płatności za 
dzierżawy (2014-2015) w brzmieniu jak niżej:  
Komisja przeanalizowała informację zawierającą wykaz umów dzierżaw za okres 2014-2015 
oraz informację zawierającą zaległości w opłatach dotyczących dzierżaw gruntu wg. stanu na 
31.12.2014 r i 31.12.2015 r.  
Komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do w/w tematów nie zgłosili. 
Ad.17   
Radna Wiesława Kuśnierz omówiła wyniki kontroli przeprowadzonej w sprawie opłat 
adiacenckich naliczanych w latach 2013-2015, poinformowała w jakich dniach była 
przeprowadzone kontrola, a następnie poszczególnymi latami wymieniła ile było 
prowadzonych postępowań i łącznie  za te trzy lata było 288 postępowań w sprawie 
naliczenia opłaty adicenckiej w tym 230 przypadkach naliczono opłatę , a w 58 sprawach 
postępowanie umorzono. Radna poinformowała, że zaszła potrzeba o uzupełnienie informacji 
o działki podzielone w roku 2011-2012  wyjaśniając dlaczego. Po otrzymaniu informacji, 
protokół zostanie zakończony. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili.  
Ad.18 
Radni przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonywania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym. 
Ponadto Wójt Gminy poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył.  
Informacja przedstawiała się w brzmieniu jak niżej :   
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REFERAT FINANSOWY  
I .  Zarządzenie Nr 34/16 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 26 lutego 2016 r.  w  
     sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  

Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę5 522 817 zł z tytułu dotacji 
celowej         z budżetu państwa na realizację zadań zleconych w dziale 852 – Pomoc 
społeczna, rozdział 85295 – Pozostała działalność (wypłata świadczeń 
wychowawczych oraz koszty ich obsługi).  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę137 749 zł w 
działach:  

• 600 – Transport i łączność (drogi publiczne gminne, drogi wewnętrzne, pozostała 
działalność):± 131 001 zł  

• 700 – Gospodarka mieszkaniowa (gospodarka gruntami i nieruchomościami, pozostała 
działalność):± 1 zł  

• 710 - Działalność usługowa (plany zagospodarowania przestrzennego):  ± 1 zł  
• 801 - Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, realizacja zadań wymagających 

specjalnej organizacji nauki):± 5 660 zł  
• 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza (pomoc materialna dla uczniów):± 590 zł  
• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (gospodarka odpadami):± 496 zł  

Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy. 
 Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
Ośrodka Administracyjnego Szkół, szkoły podstawowej  i  Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej.  

             
   II.      Zarządzenie Nr 48/16 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 14 marca 2016 r.  w    
            sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r.  

Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę17 759 zł w 
działach:  

• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin):  ± 8 700 zł  
• 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa): ± 504 zł  
• 801 – Oświata i wychowanie (gimnazja):± 555 zł  
• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, świetlice 

           i kluby):± 3 000 zł  
• 926 – Kultura fizyczna (obiekty sportowe):± 5 000 zł  

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy oraz 
Gimnazjum.  

REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO  
1. Wydano:  

• 21 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym:  
• 18 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych,  
• 1 decyzja na budowę budynku gospodarczego,  
• 2 decyzje w sprawie zmian uprzednio ustalonych warunków zabudowy,  
• 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym budowa odcinka 

sieci kanalizacji sanitarnej w Witkowie, budowa odcinków sieci wodociągowej w 
Skalinie i w  Żarowie,  

• 8 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  
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2. Na spotkaniu zorganizowanym w urzędzie gminy w dniu 14 marca br. dokonano 

publicznej prezentacji koncepcji miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w  obrębie Golczewo;  

3. Rozpoczęto procedurę zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy w obrębach Barzkowice i Golina - podano do publicznej 
wiadomości o przystąpieniu do zmiany studium oraz o przystąpieniu do przeprowadzania 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko projektu zmiany studium - uwagi 
i  wnioski mogą być składane w terminie do 15 kwietnia br., wystąpiono o uzgodnienie 
zakresu i stopnia szczegółowości informacji wymaganych w prognozie oddziaływania 
na  środowisko zmiany studium; zawiadomiono instytucje i właściwe organy o podjęciu 
uchwały o przystąpieniu do sporządzania zmiany studium;  

4. Wystąpiono z wnioskiem do Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego o zgodę 
na  zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne w ramach sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Wierzchląd;  

5. Zakończono procedury uzgadniania i opiniowania projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego i projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy dla przebiegu linii elektroenergetycznej 
wysokiego napięcia 110  kV w obrębach Lipnik, Klępino, Kiczarowo, Strachocin, 
Ulikowo, Sułkowo, Tychowo, Trzebiatów i Krąpiel;  

6. Udzielono następujących zamówień publicznych: 
   - na wykonanie analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Stargard oraz   
     oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  
     gminy i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,  
      wykonanie zamówienia powierzono wykonawcy: Dolnośląskie Biuro Projektowania  
     Urbanistycznego spółka z o.o. z siedzibą we Wrocławiu; wynagrodzenie wykonawcy -   
     12 238,50 zł; termin wykonania - do 25 lipca 2016 r.  
-   na sporządzenie uzasadnienia do projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego w obrębie Święte,  
     wykonanie zamówienia powierzono wykonawcy: Dolnośląskie Biuro Projektowania  
     Urbanistycznego spółka z o.o. z siedzibą we Wrocławiu; wynagrodzenie wykonawcy –  
     900,00 zł; termin wykonania - do 15 lipca 2016 r.  
   - na sporządzenie uzasadnienia do projektu miejscowego planu zagospodarowania \   
      przestrzennego w obrębie Golczewo,  
      wykonanie zamówienia powierzono wykonawcy: SoftGIS spółka cywilna Radosław  
     Jończak i Agnieszka Calik-Jończak z siedzibą we Wrocławiu; wynagrodzenie    
     wykonawcy- 650,00 zł; termin wykonania - do 31 lipca 2016 r.  
 
REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI  
I. Zadania wykonane.  
1.Odnowienie pomieszczeń świetlicy w Golinie.  
2. Częściowy zakup materiałów budowlanych na remont szatni sportowej w Krąpielu, 
wykonywany przez mieszkańców wsi i sportowców.  
3. Dokonanie przeglądu gwarancyjnego zadania pn. Budowa małej infrastruktury turystyczno- 
rekreacyjnej w Lipniku.  
4.Wykonanie przycinki posuszu na cmentarzach komunalnych.  
5. Demontaż znaków drogowych „pomiar prędkości” po zakończeniu kontroli ruchu 
drogowego przez Straż Gminną Gminy Stargard.  
6. Prace związane z wycinką drzew i krzewów na nieruchomościach stanowiących własność 
gminy.  
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II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1. W postępowaniu nr  GKI.271.76.2015.G.Ch. pn. Obsługa eksploatacyjna i remontowa dróg 
na terenie gminy Stargard w 2016 roku, prowadzonym w trybie przetargu nieograniczonego, 
w dniu 7 marca 2016 roku podpisano umowę z firmą Przedsiębiorstwo Remontowo- 
Budowlane MAXBUD Stargard.  
W przetargu wpłynęły 3 oferty :  
1.Barkaz Inżynieria Lądowa Maria Bartczak na kwotę 744 929,00 zł. brutto, deklarowany 
czas wykonania robót awaryjnych 24 godziny. Wykonawca nie spełnił warunków udziału w 
postępowaniu podlegał więc wykluczeniu z postępowania na podst. art. 24 ust. 2 pkt. 4  w/w 
Ustawy.  
2.STRABAG Sp. z o.o. na kwotę 1 139 865,19 zł. brutto, deklarowany czas wykonania robót 
awaryjnych 48 godzin.  Wykonawca został wykluczony,  zgodnie z art. 24 ust. 2 pkt 2 ustawy 
z postępowania o udzielenie zamówienia, ponieważ nie wyraził zgody na przedłużenie okresu 
związania ofertą.  
3. Przedsiębiorstwo Remontowo- Budowlane MAXBUD Stargard na kwotę 887 586,70 zł. 
brutto, deklarowany czas wykonania robót awaryjnych 24 godziny.  
Przetarg prowadzony jest w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
2. Uruchomiono postępowanie przetargowe na Rozbudowę oświetlenia drogowego.  
Część I Warchlino rozbudowa oświetlenia początek wsi przy wjeździe do Warchlina.  
Część II Wykonanie oświetlenia ulicznego w Kiczarowie- droga gminna.  
Termin składania ofert do dnia 4 kwietnia 2016 roku.  
Przetarg prowadzony jest w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
3. Wyłoniono Wykonawcę dla zadania pn. Wykonanie audytu energetycznego dla budynków 
szkoły w Sownie.  
W postępowaniu wpłynęły 2 oferty:  
1) Karol Jakubiak, ul. Wojska Polskiego 50c/5, 73-110 Stargard, cena ofertowa brutto  
3 567,00 zł.  
2) Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „PRojekt” Piotr Różański,, ul. Szczecińska 70/2, 73-110 
Stargard, cena ofertowa brutto 4 499,00 zł.  
W dniu 7 marca 2016 roku podpisano umowę z Karolem Jakubiak, ul. Wojska Polskiego 
50c/5, 73-110 Stargard.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
4. W dniu 29 lutego 2016 roku podpisano umowę z Piotrem Pigulskim prowadzącym 
 działalność gospodarczą pod nazwą Usługi Budowlane ”Grunt” Piotr Pigulski, z siedzibą 
Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino, na likwidację i usunięcie elementów zabudowy wyłączonej 
całkowicie z eksploatacji Oczyszczalni Ścieków w Skalinie. Wartość umowy 17 000,00 zł. 
brutto.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
5. W dniu 29 lutego 2016 roku podpisano umowę z Piotrem Pigulskim prowadzącym 
 działalność gospodarczą pod nazwą Usługi Budowlane ”Grunt” Piotr Pigulski, z siedzibą 
Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino, na likwidację i usunięcie elementów zabudowy wyłączonej 
całkowicie z eksploatacji Oczyszczalni Ścieków w Koszewie. Wartość umowy 17 000,00 zł. 
brutto.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
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REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI  

1. Wydano 4 decyzje zatwierdzające projekty podziału nieruchomości w obrębach: 
Grabowo, Tychowo, Witkowo i Żarowo.  

2. Wydano 6 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych 
na terenie gminy w obrębach: Kiczarowo, Klępino, Poczernin, Skalin, Smogolice i 
Żarowo.  

3. Poświadczono: 31 oświadczeń o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących 
w skład gospodarstwa,  31 oświadczeń o osobistym prowadzeniu gospodarstwa 
rolnego oraz 22 oświadczenia o posiadaniu praktycznych kwalifikacji rolniczych.  

4. Przygotowano informacje do użytkowników wieczystych w sprawie terminu 
i wysokości opłaty rocznej.  

5. Wydano 18 decyzji na usunięcie drzew w miejscowościach: Strzyżno, Pęzino, 
Trzebiatów, Grzędzice, Żarowo, Krąpiel, Tychowo, Witkowo, Klępino, Grabowo, 
Lipnik, Strachocin, Małkocin.  

6. Przesłano projekt decyzji zezwalającej na usunięcie drzew rosnących w miejscowości 
Kurcewo, celem uzgodnienia przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 
Szczecinie.  

7. Wystąpiono z wnioskami do Starosty Stargardzkiego o wydanie zezwoleń na 
usunięcie drzew w miejscowościach: Grzędzice, Żarowo.  

� Wystąpiono do Wojewody Zachodniopomorskiego z wnioskiem w sprawie 
przekazywania gminie dotacji celowej na postępowanie w sprawie zwrotu podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej i jego wypłatę. 

Kwota dotacji ogółem 962 465,12 zł tym:  
� kwota przeznaczona na wypłatę podatku akcyzowego producentom rolnym –

943 593,25 zł,  
� kwota przeznaczona na pokrycie kosztów związanych z postępowaniem w sprawie 

zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego 
do produkcji rolnej –18 871,87 zł.  

9. Od marca 2016 r., wydawane są decyzje o zwrot podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. (obecnie wydano 100 
decyzji). Wniosków ogółem wpłynęło 178.  
10. W dniu 11.03.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 1962/2016 stanowiącą 
umowę ustanowienia na nieruchomości oznaczonej numerem działki 52, położonej w 
obrębie Strzyżno, odpłatnie na czas nieoznaczony służebności przesyłu na rzecz spółki 
pod firmą: Enea Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu przy ul. Strzeszyńskiej 58 lub 
następców prawnych tej Spółki. Służebność ustanowiona w związku z przebudową 
elektroenergetycznej linii 110 kV relacji Kluczewo-Pyrzyce z tytułu ustanowienia 
służebności ustalono na kwotę brutto 253,38 zł, w tym podatek VAT 23%.  
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 

Ad.19  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił pisma, które  wypłynęły do rady 
od ostatniej sesji, a mianowicie : 
- pisma od Rad Gmin czy Rad Miejskich  w sprawie stanowiska/oświadczenia   w 
przedmiocie utrzymania spójności terytorialnej województwa zachodniopomorskiego  
Przewodniczący rady przypomniał, że już takie pismo było od Rady Miejskiej w Goleniowie, 
o którym informowałem na sesji, aby poprzeć taką inicjatywę i jest  propozycja, bo zostało 
przygotowane,  takie oświadczenie z  odpowiednim uzasadnieniem.  
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Przewodniczący rady odczytał Oświadczenie Nr 1/2016/ Rady Gminy Stargard z dnia 30 
marca 2016 r. w sprawie utrzymania spójności terytorialnej województwa 
zachodniopomorskiego i powiedział, że jeżeli jest wola rady, aby przyjąć takie oświadczenie , 
należałby się zapoznać z uzasadnieniem i zapytał, czy będzie dyskusja czy pozostawimy jako  
sprawę bezprzedmiotową i tutaj przewodniczący przedstawił swoje zdanie na temat tej 
sprawy . 
Wójt Gminy zabierając głos powiedział ,że pomysł zrodził się podczas kampanii wyborczej i 
jest to zły pomysł i zła decyzja. Uważam osobiście powiedział wójt, że zbytnie rozdrobnienie  
niczemu dobremu nie służy oraz wiązałoby  się  ze zmianą już podzielonych środków z 
funduszy europejskich i kończąc wypowiedź wójt powiedział, że w swojej mądrości  Rada 
Gminy powinna takie oświadczenie przegłosować. 
Po krótkiej dyskusji i wyjaśnieniach ostatecznie  przewodniczący rady odczytał uzasadnienie 
do Oświadczenia Nr 1 /2016 Rady Gminy Stargard z dnia 30 marca 2016 r. , a następnie  
odczytał Oświadczenie  Nr 1/2016 Rady Gminy Stargard z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie 
utrzymania spójności terytorialnej województwa zachodniopomorskiego, i poddał pod 
głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i 1 głosie „wstrzymującym się „ podjęła Oświadczenie Nr 1/2016  w sprawie 
utrzymania spójności terytorialnej województwa zachodniopomorskiego, które stanowi  
załącznik nr 13 do protokołu.  
- kolejne pismo to pismo mieszkanki Stargardu w sprawie umożliwienia wybudowania domu 
na działce w Lipniku, bez barier architektonicznych , z którym to pismem przewodniczący 
rady zapoznał radnych jak również z odpowiedzią udzieloną na pismo skierowane wcześniej 
do Wójta Gminy. 
Wójt Gminy zapoznał radych z treścią pisma, które otrzymał od mieszkanki Stargardu  i w 
piśmie tym m.in. mieszkanka pisze, że jest właścicielką działki w Lipniku  razem z mężem są    
inwalidami o umiarkowanym stopniu niepełnosprawności. Jedynym projektem pisze 
mieszkanka jest dom parterowy bez schodów na pięto i o kącie nachylenia głównych połaci 
30o. Dlatego w odpowiedzi na pismo wójt  poinformował, że obowiązuje miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego i stanowi akt prawa miejscowego i jego ustalenia nie mogą 
być zmienione  w drodze zgody wójta i wyjaśnił, że Rada Gminy decyduje o przyjęciu 
wniosku lub odrzuceniu i jeżeli rada uzna, że należy dokonać zmiany miejscowego planu to 
musi być podjęta uchwała i jeżeli nie to też musi być uchwała rady o odrzuceniu wniosku. 
Ponadto wójt poinformował, że w dyskusji z urbanistami i architektami wskazywano, że nie 
jest problemem znalezienie takiego projektu lub jego narysowanie w zabezpieczeniu tego 
rodzaju problemu. 
Odpowiadając przewodniczącemu rady  na pytanie jaki to jest koszt tej zmiany , wójt 
odpowiedział, iż nie będzie to tylko jedna działka, ale jakiś obszar i koszt  około 17-18 tys. zł   
i czas trwania procedury to 12 miesięcy, a następnie  przedstawiając rozwiązanie o które pytał 
przewodniczący rady wójt powiedział, że  w obecnej chwili nie widzi potrzeby, aby wydać 
środki na tego typu sprawy, bo są pilniejsze potrzeby. 
Radny Maciej Lipka zabierając głos powiedział, że można  kupić projekt za 1.5 – 2.0 tys. zł  i 
można w nim dokonywać zmian, nie ma konieczności wykonywania  schodów czy poddasza i 
w dalszej wypowiedzi przedstawił swoje stanowisko. 
Przewodniczący rady podsumowując powiedział ,że nikt nikomu niczego nie broni, czy 
schody to kwestia projektu, a kąt nachylenia połaci dachowych 45 0 nie będzie przeszkadzał w 
funkcjonowaniu , bo domy są przystosowywane do potrzeb mieszkańców i jak powiedział 
wójt zgodnie z obowiązującym ładem urbanistycznym.     
 



- 13 - 
Przewodniczący rady podsumowując dyskusje powiedział, że byłoby to działanie bezcelowe i 
związane z  poniesienie dodatkowych kosztów i dodał, że taka odpowiedź zostanie udzielona 
osobie wnoszącej pismo. 
- pismo Wójta Gminy  do mieszkańca Żarowa jako odpowiedź na pismo z dnia 23.02.2016 r.  
w sprawie zamontowania dodatkowych punktów oświetlenia ulicznego w miejscowości 
Żarowo  przy drogach gminnych nr geod. 243 i 226 – do wiadomości Przewodniczący Rady 
Gminy Stargard, 
- pismo Komitetu Protestacyjnego Mieszkańców Goliny przeciwko lokalizacji farmy 
wiatrowej w obrębie Golina  skierowane do Rady Gminy Stargard, a dotyczące pisma Wójta 
Gminy Stargard znak: PP.6720.3.2014Ma z dnia 02.03.2016 r. w którym to piśmie Wójt 
informuje, iż otrzymał aprobatę większości mieszkańców Golina dla inwestycji dotyczącej 
budowy elektrowni wiatrowych i włączenia sołectwa Golina do planowanych zmian studium i 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Komitet Protestacyjny 
Mieszkańców Goliny zwraca się do Rady Gminy z wnioskiem o powołanie komisji złożonej z 
członków Rady Gminy w celu przeliczenia głosów właścicieli nieruchomości mieszkalnych i 
siedliskowych . 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział, że jako kierownik tej jednostki  
stwierdza, że pracownik szczegółowo, wnikliwie i w sposób perfekcyjny sprawdził te 
oświadczenia . Uważam powiedział wójt, że komisja jest nie potrzebna, są komisje statutowe 
Rady Gminy, które mogą się  tą sprawą zająć. 
Radna Sylwia Więcek powiedziała ,że dlaczego po takim czasie wnoszą o poprawność 
złożonych oświadczeń , czy zaistniały jakieś dodatkowe przesłanki ku temu , aby sprawdzać 
wiarygodność tych oświadczeń. 
Za zgodą przewodniczącego rady głos zabrała  Pani  Ostrowska Jolanta   będąca w podpisie 
złożonego pismo i reprezentująca Komitet Protestacyjny i   wyjaśniła dlaczego ta informacja 
trafiła również do radnych i powiedziała,  że na ostatnim posiedzeniu były dodane nowe 
oświadczenia , a ponadto będąc we  wrześniu w Urzędzie Gminy  u Pani,  która tym się 
zajmuje, to nie była w stanie powiedzieć, czy to są osoby zameldowane , osoby prowadzące 
działalność gospodarczą i dlatego jest taka inicjatywa, aby powołać komisję i to sprawdzić. 
Przewodniczący rady zabierając głos powiedział ,że był na ostatnim spotkaniu w 
miejscowości Golina i większość mieszkańców była za tym, aby powstały elektrownie 
wiatrowe m.in.  w trosce o finanse gminy. Do chwili uchwalenia nowej ustawy o 
elektrowniach wiatrowych, która niebawem się ukaże ten problem dotyczący odległości 
zostanie rozstrzygnięty , przygotowanie tej inwestycji będzie trwało kilka lat. Uważam 
powiedział przewodniczący, że powołanie  komisji jest bezcelowe i jest to moje osobiste 
zdanie i jestem  przeciwny powołania takiej komisji. 
Radna Wiesława Kuśnierz wyrażając swoje stanowisko powiedziała, że nie ma przeszkód, 
aby jedna z komisji rady zajęła się tym tematem .Byłam na tym spotkaniu w Golinie i  
głośniejsi na zebraniu  to byli zwolennicy wiatraków, którzy stanowili większość                       
obecnych na sali. Mamy podjętą uchwałę dotyczącą odległości i pewnych  kryterium  nie 
widzę przeszkód powiedziała radna, aby sprawdzić, potwierdzić i uspokoić mieszańców , że 
te kryteria zostały spełnione, bo po  to są uchwały, aby w przypadku kiedy brak jest  zaufania 
do końca, to  te kryteria sprawdzić  i dlatego radna jest za skierowaniem tego protestu do  
komisji. 
Radny Janusz Łojko skierował do Pani Jolanty Ostrowskiej zapytanie ,co ma na celu Pani aby 
tworzyć problemy dla gminy i czy posiada Pani grunty na których będą posadowione 
elektrownie wiatrowe w przyszłości, jeśli tak to w jakiej odległości. 
Pani Jolanta Ostrowska odpowiedziała ,że  ma grunty w odległości mniejszej niż 2 km, mam 
tam nieruchomość gospodarczą z budynkami, gdzie jest ta odległość mniejsza niż 2 km. Jeżeli  
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chodzi o przeszkody  to u  wiele innych osób wiatraki stałyby w odległości 500 m. i tutaj Pani 
Jolanta Ostrowska powiedziała o zwolennikach wiatraków wymieniając rodzinę sołtysa , 
powiedziała również o tym ,że inwestor nie był w stanie określić położenia tych 20 wiatraków 
i dlatego my jako mieszkańcy, którzy mieszkamy najbliżej protestujemy i nie jesteśmy za 
tym, aby gmina nie miała pieniędzy, wiatraki mogą być postawione w odległości powyżej 2 
km .                                                
Wójt Gminy zabierając głos poinformował radnych , którzy nie byli na zebraniu,  że 
lokalizacja farm wiatrowych będzie  od Golina w przeciwną stronę czyli od stacji kolejowej 
dobry kilometr w stronę Sulina i gminy Suchań . Nie ma miejsca na wiatraki bliżej Golina, i 
tutaj wójt powiedział na czy ich gruntach będą farmy wiatrowe zlokalizowane i że nie będą to 
grunty sołtysa obecnego, czy byłego.  
Pani Jolanta Ostrowska  odpowiedziała, że w planowanym Studium są pola obrębu Golina i  
jest objętych  10 działek rolników indywidualnych .  
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział, że są dwa zdania, Pan  Wójt stwierdził ,że 
w 100 %  oświadczenia były właściwe, a  kwestia sporna to, że druga strona   podważa 
wiarygodność oświadczeń. 
W obradach sesji została ogłoszona przerwa od godz. 12 15 do godz. 1320 z uwagi na szkolenie 
dotyczące prawidłowego wypełniania  oświadczenia majątkowego. Spotkanie przeprowadziła 
osoba będąca  pracownikiem Urzędu Skarbowego w Stargardzie. 
Po przerwie wracając do sprawy wniosku Komitetu Protestacyjnego przewodniczący rady 
przypomniał ,że zgodnie z przepisami  rada zlecając  kontrolę  komisji,  powinna  podjąć 
stosowaną uchwałę.  
Radny Józef Tracz odnosząc się do tej sprawy  powiedział, że  nie chodzi o to czy ktoś kogoś 
oszukał, kto ile zarobił na danej inwestycji .  Gmina działała według przepisów, może był 
problem braku  informacji o tym co tam powstaje, dla osób zamieszkałych. 
Uważam powiedział radny , aby dać możliwość sprawdzenia czy faktycznie jest tak, że 
większość mieszkańców wyraziła „za”  zgodę. Skierowanie do komisji  jest zasadne 
powiedział radny i dodał, aby tego nie pozostawiać w sytuacji takiej jaka jest, czyli 
niepewności, wątpliwości. 
Przewodniczący rady powiedział, że jest wniosek o skierowanie do komisji , natomiast jako 
przewodniczący ,składam wniosek przeciwny. 
Kolejno Pani Jolanta Ostrowska odpowiadając na pytanie radnego Janusza Łojko wyjaśniła 
sprawę zameldowania i adresu do korespondencji.   
Radny Janusz Łojko   zabierając głos poinformowała, że media szeroko o tej sprawie mówiły, 
były wypowiedzi sołtysa i mieszkańców.  Uważam powiedział radny, że skoro decyzja 
mieszkańców była na tak, to  popieram  zdanie Przewodniczącego Rady Gminy, że było 
wszystko w sposób prawidłowy.  
Pani Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że popiera przeciwny wniosek, bo to że ktoś głośno 
krzyczy to nie znaczy, że reprezentuje większość i tutaj radna jako przykład podała podobną 
sprawę jaka miała miejsce w miejscowości Małkocin. Ja nie widzę problemu w ogóle  
powiedziała radna w sprawdzeniu sposobu zbierania podpisów, o które wnioskuje Komitet 
dlatego że, rada jest od tego , aby służyć ludziom , wyjaśniać wątpliwości i takie problemy 
rozwiązywać. 
Radna Sylwia Więcek zbierając głos , powiedziała jak można sprawdzać podpis mieszkańca , 
czy rada tego chce . 
Radna Wiesława Kuśnierz dodatkowo wyjaśniła, że z tytułu własności jest określona osoba i 
jej podpis.    
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 Radna Sylwia Więcek powiedziała, że jej się wydaje, iż Urząd  wykonał ogromną pracę , a 
my kontrolujących ich pracę i  dopuszczamy do tego, że jakby Urząd składał nam zakłamane 
informacje, na których my bazujemy. 
Radny Józef Tracz odnosząc się do wypowiedzi radnej powiedział, o   kontroli komisji 
rewizyjnej odnośnie tego, o czym mówiła radna i dodał, że nie jest to w złej wierze.  
Radna Agnieszka Lenda jako przewodnicząca komisji rewizyjnej   powiedział co podlega 
kontroli Komisji Rewizyjnej , a tutaj jest konkretny wniosek  o sprawdzenie konkretnego 
zajścia, doprecyzowaliśmy przepisy na przykładzie Małkocina, a  teraz znowu  mamy się 
pochylić nad tym, czy pracownik wziął właściwe oświadczenie. Ludzie z tego terenu  wyrazili 
swoją wolę, zawsze nie będzie tak, że 100 % będzie zadowolonych, złożono oświadczenia 
zgodnie z przepisami uchwały,   a  teraz  mamy sprawdzać oświadczenia. 
Przewodniczący rady powiedział ,że każda strona ma rację i poddał pod głosowanie pierwszy  
wniosek Radnego Józefa Tracza i jest to wniosek  najdalej idący o skierowanie prośby  
Komitetu Protestacyjnego o powołanie komisji, a następnie  zapytał   się : 
Kto z radnych jest za  wnioskiem Komitetu Protestacyjnego Mieszkańców Goliny, w którym 
zwrócili się do Rady Gminy  o powołanie komisji do zbadania rzetelności składanych 
oświadczeń w sprawie wyrażenia zgody , czy nie wyrażenia zgody.  
Rada Gminy obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 4 głosami „za” ,  
8 głosami „przeciw” i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ nie przyjęła w/w wniosku.  
Kolejno przewodniczący rady  poinformował, że wpłynęło od Wójta Gminy sprawozdanie z 
realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 rok oraz przedstawienia potrzeb 
związanych z realizacją zadań w 2016 r . , sprawozdanie to zostanie włączone do porządku 
obrad sesji kwietniowej . 
Następnym sprawozdaniem, które wpłynęło jest to sprawozdanie z działalności Biblioteki 
Publicznej Gminy Stargard za rok 2015, które to sprawozdanie będzie  przedmiotem pracy 
komisji socjalno-porządkowej i oświaty. 
Ad.20 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal w pierwszej kolejności odczytał odpowiedź na 
interpelację radnego Macieja Lipki złożoną w dniu 26.02.2016 r. , a następnie odpowiedź na 
interpelację radnych tj. Macieja Lipki i Jarosława Korneta złożoną w dniu 26.02.2016 r. 
Radny Maciej Lipka podziękował za wyczerpującą odpowiedź , a kontynuując wniosek o 
którym była mowa wcześniej dotyczący miejscowości Żarowo i konieczności zamontowania 
dodatkowych punktów oświetlenia ulicznego przy drogach gminnych  i wybudowania drogi w 
tej części gdzie powstały nowe domy, o zwrócenie uwagi, interwencji na stan obecny tej 
drogi,  aby te odcinki najbardziej nieprzejezdne wyremontować, powiedział że w zeszłym 
roku  była wizja lokalna  oświetlenia i był wstępny koszt . Kolejno radny odnosząc się do 
pewnego zapisu zawartego w odpowiedzi, który mówił o tym ,że dalsza rozbudowa i jej 
kolejność” i tutaj radny odnosząc się do kolejności powiedział, aby wziąć  pod uwagę jak 
ważne są potrzeby tych ludzi. Kolejno radny powiedział o problemach ludzi mieszkający przy 
ulicy Reymonta o jakości ulicy, oświetleniu,  ciężkim transporcie który niszczy drogę , o 
błocie na ulicy i dodał, że jest to część miejscowości zapomniana przez wszystkich, 
zaproponował aby rozważyć możliwość wjazdu ciężkiego transportu od strony Lubowa i 
dodał ,że jest apel tych mieszkańców , aby zainteresować się tymi problemami i ich 
bezpieczeństwem.  
Ad.21 i 22 
Radny Janusz Łojko powiedział, że w  miejscowości Grabowo z funduszu sołeckiego były 
środki przeznaczone na odbudowę boiska i to był rok poprzedni i czy gmina jest w stanie 
pomóc odtworzyć  to boisko i zapewnić mieszkańców, że te środki z funduszu sołeckiego nie 
przepadły oraz radny zgłosił do remontu drogę za sklepem w tej miejscowości. 



- 16 - 
Następna sprawa poruszona przez radnego  dotyczyła oczyszczenia poboczy drogi od 
ul. Morskiej do miejscowości Klępino i dalej do Małkocina, gdzie zostało zebrane pobocze i 
odkryte niepotrzebnie niektóre rzeczy, a prośba dotyczy interwencji gminy w sprawie 
porządku na poboczach. 
Radny Maciej Lipka poruszył temat dotyczący wywozu odpadów komunalnych  i zwrócił się 
radny z pytaniem do Wójta jak pomóc tym osobom i są tam osoby starsze, które nie odkupiły 
kubłów od firmy tj. od Remondisu,  bo było pewne  zamieszanie, jak również tym osobom  co 
zapłacili za kubły do Związku, a nie do firmy i zabrano im te pojemniki, a wszystko to jest 
związane  z wejściem od 1 kwietnia 2016 r. nowej firmy do wywozu odpadów komunalnych, 
a odejściem firmy Remondis. 
Wójt Gminy odpowiadając poinformował, że będzie rozmawiał w tej sprawie z nową firmą 
wywożącą , aby przewieźli te pojemniki będące na placu firmy Remondis, nie pozostawię tej 
sprawy i dowiem się jakie są możliwości powiedział wójt, aby  pomóc i przekażę cała  sprawę  
Wójtowi Makowskiemu. Wójt również zaznaczył, że dobrze by było, aby sołtysi sporządzili 
takie zapotrzebowanie w formie wykazu w swoich miejscowościach.  
Kolejno odpowiadając na temat dróg Wójt Gminy powiedział ,że należy podjąć działania 
odnośnie ulicy Reymonta- Żarowo bardziej skontrolować ruch tych ciężkich pojazdów i 
rozważyć możliwość  puszczenia transportu ciężkiego od strony Lubowa.. W sprawie 
odbudowy boiska w Grabowie ze udziałem  środków funduszu sołeckiego za rok poprzedni,  
wójt wyraził zgodę,  iż  środki z funduszu sołeckiego za rok 2015 dotyczące rekultywacji 
boiska  nie przepadną, a  w sprawie drogi wewnętrznej  to zadanie zostanie wykonane, bo 
pracownik omyłkowo zrobił nie tą drogę, natomiast w sprawie czyszczenia  poboczy zostanie 
wysłane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych- dodał Wójt Gminy.  
Radny Mariusz Sikorski w związku z tym, iż został   rozstrzygnięty przetarg na obsługę 
eksploatacyjną i remontową dróg na terenie gminy zgłosił 3 pytania do Wójta Gminy , a 
mianowicie:  
- pytanie pierwsze dotyczyło tego, kiedy te remonty się rozpoczną i poinformował o sytuacji 
na ulicy Gryfa, Lipowej i Brzozowej w Grzędzicach i powiedział ,że jest tam dramat, 
porównywalny do sytuacji jaką wiedzieliśmy w Świętem, dziury na 15 cm głębokości, tłuczeń 
zaczął wylatywać, kiedy pada deszcz, to dziury są pełne wody, i może dojść do uszkodzenia 
pojazdów. Radny powiedział ,że prosi o remont tych trzech dróg i zaznaczył, że odnośnie 
ulicy Gryfa temat jest znany, natomiast  ulica Lipowa i Brzozowa w zeszłym roku zostały 
połatane leciusieńko i po łepkach, a po zimie powstało dużo dziur. Kontynuując dalej radny 
powiedział  o drodze Grzędzice –Żarowo, której remont  był wykonany jesienią  i to  też po 
łepkach, pozostawiono mniejsze dziury, które obecnie się rozrosły. 
Radny poprosił o uwzględnienie robót w tych drogach. 
Wójt Gminy  w trakcie pytania odpowiedział, że zostały podpisane pierwsze dokumenty  w 
związku z pierwszym typowaniem robót i tutaj wójt powiedział ,że  w pierwszej kolejności 
będzie remontowana  droga Gryfa, a radny dopowiedział, aby nie zapomnieć o pozostałych 
dwóch drogach. 
 - drugie pytanie dotyczyło tego, że były  wcześniejsze rozmowy o progach zwalniających 
przy szkole w Grzędzicach, a  pytanie dotyczyło tego, czy będzie ta sama firma i kiedy  
rozpoczną się prace. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie będzie ta sama firma, bo są to środki z funduszu sołeckiego 
i dodał, iż  przekaże  pracownikowi, aby tym tematem się zajął.  
- pytanie trzecie i tutaj radny zapytał czy droga przechodząca przez miejscowość Warchlino 
jest drogą powiatową czy gminną, a wójt odpowiedział ,że jest powiatową tylko przez 
miejscowość. 
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Radny powiedział o dużej dziurze przy przystanku, aby przypomnieć to w powiecie, bo 
omijając tą dziurę, kierowcy jeżdżą poboczem. 
Radny Maciej Lipka zadał pytanie w związku z odwodnieniem zakrętu w  Lubowie, czy coś 
w tym półroczu gmina zamierza  zrobić, a sprawa  druga poruszona przez radnego dotyczyła 
odwodnienia ścian  budynku świetlicy w Żarowie i to,  czy ktoś z pracowników tym się zajął. 
Wójt Gminy odpowiedział, że Lubowo i Żarowo  jest zadaniem na miesiąc kwiecień. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos podziękowała  Wójtowi Gminy w imieniu 
mieszkańców Warchlina, Warchlinka i Siwkowa za załatwienie sprawy transportu.  
Mieszkańcy Warchlina zapytali mnie powiedziała radna o to, kiedy rozpocznie się remont 
świetlicy, a remont ten jest zaplanowany w budżecie. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że w okresie wakacyjnym kiedy jest dobra pogoda, należy  
wybrać wykonawcę i rozpocząć remont świetlicy. 
Kolejno radna zgłosiła drugą sprawę, aby w rozmowie z Zarządem Dróg Powiatowych 
poruszyć sprawę oczyszczania poboczy dróg przebiegających przez naszą gminę. Jakość 
wykonanie czyszczenia poboczy nie daje efektu, wyglądają te drogi źle w stosunku do innych 
powiatów, występują chaszcze. 
Radny Mariusz Klewin zapytała się o rozpoczęcie terminu  remontu  Ośrodka Zdrowia w 
Pęzinie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest przygotowywany przetarg do ogłoszenia. 
Radny Jarosław Kornet powiedział o zgłoszeniu do Powiatu  sprawdzenia stan drogi w 
kierunku na Smogolice skręcając przez  Poczernin,  a zwłaszcza pobocza tej drogi, załatania 
dziur. 
Ad.23 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej 
sesji i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie : 
- XVII sesja Rady Gminy Stargard dnia 29 kwietnia 2016 r. godz. 1000 , 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 25 kwietnia 2016 r. godz. 8 30, 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 26 kwietnia 2016 r. godz. 830, 
- komisja rewizyjna dnia 27 kwietnia 2016 r. godz. 800 . 
Ad.24  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz.1410  zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy 
Stargard. 
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